



ကရင့်အာဇာနည်နေ့ စီစဉ်မှုအတွက် ဦးဆောင်ပြုလုပ်သူများအပေါ် အရေးယူထားမှုများကို ချက်ချင်း ရုတ်သိမ်းရမည်။

ရက်စွဲ။ ၂၀၂၀ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၁၄ ရက်

ကရင့်အမျိုးသမီးအစည်းအရုံး (KWO)က ၂၀၂၀ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ(၁၂)ရက်နေ့ ကရင့်အာဇာနည်နေ့တွင် ရဲစခန်းသို့မေးမြန်းရန်အတွက် ခေါ်ဆောင်သွားခံရသည့် ကရင့်အရေးဦးဆောင်ပြုလုပ်သူသုံးဦးအား ဖမ်းဆီးထားမှုကိုရုတ်ချသည်။ မစိန်ထွေးကို ယခင်နှစ်ကရင့်အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနား စီစဉ်ခဲ့သည့်အတွက် ငြိမ်းချမ်းစွာစိတန်းလှည့်လည်ခွင့်နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာစုဝေးခွင့်ဥပဒေပုဒ်မ(၁၉)ဖြင့် အရေးယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ လူငယ်နှစ်ဦးဖြစ်သော စောဆာကွာလာနှင့် စသိမ်းဇော်မင်းတို့မှာ ရဲထိန်းသိမ်းမှုမှ ပြန်လွတ်လာပြီဖြစ်သော်လည်း ထိုဥပဒေပုဒ်မ(၂၀)ဖြင့် စွဲဆိုချက်ကိုရင်ဆိုင်နေရသည်။ သူတို့နှစ်ဦးကို လွှတ်ပေးခဲ့သော်လည်း အာဏာပိုင်များက သူတို့အမှုနှင့်ပတ်သက်၍ နောက် (၁၅)ရက်အတွင်း နောက်ထပ်သတင်းအချက်အလက်များကို စောင့်စားရန် ပြောဆိုခဲ့သည်။ နှစ်စဉ်ပင် အရွယ်ပေါင်းစုံရှိကရင့်ပြည်သူများသည် အတူတကွလာရောက်ပြီး မိမိတို့၏သမိုင်းကြောင်းဆိုင်ရာ အခမ်းအနားကိုကျင်းပပြီး စောဘဦးကြီးနှင့်အခြားသူများအပါအဝင် မိမိတို့၏တော်လှန်ရေးခေါင်းဆောင်များကို ဂါရဝပြုမြဲဖြစ်သည်။ ကရင့်နှင့်အခြားတိုင်းရင်းသားအုပ်စုများအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ အာဇာနည်နေ့များကို ငြိမ်းချမ်းစွာ ကျင်းပခြင်းမပြုနိုင်ခြင်းကို လက်မခံနိုင်ပါ။

ဦးဆောင်ပြုလုပ်သူများက နံနက်(၈)နာရီမှ မွန်းလွဲ(၂)နာရီအထိ ကျင်းပရန်ရှိသည့် အခမ်းအနားနှင့်ပတ်သက်၍ အာဏာပိုင်များကို အသိပေးခဲ့ကြပြီးဖြစ်သည်။ သို့ရာတွင် ဆန့်ကျင်မှုရှိခဲ့သည်။ မြန်မာရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက နံနက်၁၀:၃၀ နာရီခန့်တွင် လာရောက်ပြီး အခမ်းအနားဦးဆောင်ပြုလုပ်သူများကို ဖမ်းဆီးကာ အခမ်းအနားတက်ရောက်သူများကိုလည်း အခမ်းအနားကိုရုတ်သိမ်းရန်နှင့် ရုတ်သိမ်းခြင်းမပြုပါက သူတို့၏ပစ္စည်းများအားလုံးကို သိမ်းဆည်းမည်ဖြစ်ကြောင်း ခြိမ်းခြောက်ခဲ့သည်။ တုန့်ပြန်မှုအနေဖြင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်သူများက အဖမ်းခံရသောသူများနှင့်အတူ သွေးစည်းညီညွတ်မှုကိုပြသလျက် နေရာတွင်ရပ်နေပြီး ထိုသူများကိုပြန်မလွှတ်မချင်း ရပ်ဆိုင်းမည်မဟုတ်ကြောင်း ပြောခဲ့ကြသည်။ တက်ရောက်သူအများစုအတွင်း ဖမ်းဆီးခံရမည်ကိုကြောက်ရွံ့လာပြီး တဖြည်းဖြည်းနှင့် ပို့စတာများ၊ စာသားများကို ရုတ်သိမ်းခဲ့ကြသည်။

NLDဦးဆောင်သောအရပ်သားအစိုးရအုပ်ချုပ်မှုအောက်တွင် အခြေခံတိုင်းရင်းသားအခွင့်အရေးများနှင့် ကရင့်တို့၏သွင်ပြင်လက္ခဏာတို့ကို ထိန်းသိမ်းရန်ကြိုးပမ်းချက်များကို ဆက်လက်ပြီးလေးစားမှုမရှိသည်မှာ စိတ်ပျက်ဖွယ်ဖြစ်သည်။ သူတို့၏လုပ်ဆောင်မှုများသည် ဒီမိုကရက်တစ်တန်ဖိုးများနှင့် အထူးသဖြင့် မြန်မာအာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားများကို တားဆီးပိတ်ပင်မှုမရှိပဲ၊ နောက်ယှက်မှုမရှိပဲ နှစ်စဉ်ကျင်းပနေသော်လည်း ကရင့်တို့၏လှုပ်ရှားမှုအတွက် သွေးစည်းညီညွတ်မှုနှင့် သက်သေခံမှု၏ဒေါက်တိုင်ဖြစ်သော မိမိတို့၏တိုင်းရင်းသားသမိုင်းကြောင်း၏ ဂုဏ်သိက္ခာတို့ကို အလေးဂရုမပြုခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းသို့စိန်ခံရထားခြင်းသည် တိုင်းရင်းသားသွင်ပြင်လက္ခဏာများအပေါ် ဖိနှိပ်မှုများမည်သို့ဆက်ရှိ နေသည်ကို ပြသနေပေသည်။

ဤဖြစ်ရပ်သည် NLD အစိုးရအနေဖြင့် ကရင့်အာဇာနည်နေ့ အခမ်းအနားမှ တက်ကြွလှုပ်ရှားသူများကို ပိတ်ပင်ရန် ကြိုးပမ်းမှုသည် ပထမဆုံးအကြိမ်မဟုတ်ပါ။ ယခင်နှစ်ကလည်း လူထုအတွင်း ဦးဆောင်ပြုလုပ်သူများသည် မိမိတို့အခမ်းအနားတွင် "အာဇာနည်" ဟူသော ဝေါဟာရသုံးစွဲမှုကို တားမြစ်ခံရသည်။ ၎င်းမှာ မိမိတို့၏ယဉ်ကျေးမှု၊ သမိုင်းကြောင်းနှင့် ဓလေ့ထုံးစံများကို ပြင်းထန်စွာ ထိုးနှက်တိုက်ခိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။ အမှန်တကယ်တွင် အတိတ်ကတိုက်ခိုက်မှုများကို အသိအမှတ်ပြုခြင်းမရှိပဲ ညီညွတ်မှုကိုမရရှိနိုင်ပါ။ ဤသို့ ကရင့်အာဇာနည်များ၏သမိုင်းကြောင်းကို တရားမဝင်ဖြစ်ရန် အစဉ်တစိုက်ကြိုးပမ်းမှုသည် NLDအစိုးရအနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ အရည်သွေးကျဆင်းစေရန် ကြိုးပမ်းသည့် ကြီးမားသောစနစ်တကျ ဖြစ်စဉ်ကို ပြသနေပေသည်။

မိမိတို့သည် စောဆာက္ကာလာနှင့်စသိန်းဇော်မင်းတို့၏အမှုများကို ရုတ်သိမ်းရန် ကျောက်တံတားရဲစခန်းအား တောင်းဆိုလိုက်သည်။ မိမိတို့အနေဖြင့် မစိန်မွှေး၏အမှုကိုလည်း ချက်ချင်းရုတ်သိမ်းရန် ကျောက်တံတားတရားရုံးကို တောင်းဆိုလိုက်ပြီး NLD အနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားသမိုင်းကြောင်းများကို အသိအမှတ်ပြုခြင်းအားဖြင့် ဒီမိုကရက်တစ်ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရန် ကတိကဝတ်ကို လေးလေးနက်နက်ဖော်ဆောင်ရန် တောင်းဆိုလိုက်သည်။ ယခုအချိန်သည် အလုပ်လုပ်ရမည့်အချိန်ဖြစ်ပြီး တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစု ပြည်သူအားလုံးကို ညီမျှစွာနှင့် လေးစားစွာ ဆက်ဆံရမည့် အချိန်ဖြစ်သည်။

မီဒီယာများ ဆက်သွယ်ရန် -

၁။ နော်ကညောဖော +၆၆ ၈၁၀ ၂၉၅ ၅၀၃ (အင်္ဂလိပ်၊ ကရင်၊ မြန်မာ ဘာသာများ)

၂။ နော်ဆဲဆဲ +၉၅ ၉ ၂၅၅ ၈၁၇ ၀၉၂ (အင်္ဂလိပ်၊ ကရင်၊ မြန်မာ ဘာသာများ)